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Vážení čtenáři – milí spoluobčané! 
Již po páté Vám nabízíme jiný pohled na 
dění v Mařenicích, než jaký Vám nabízí 
pravidelně Mařenický zpravodaj. Rádi 
bychom otiskovali i Vaše názory, pod které 
jste ochotni se podepsat. Vaše příspěvky nebo
podněty pomohou k lepšímu porozumění, co 
se doopravdy v Mařenicích děje. Také je 
možné předat svůj příspěvek osobně v 
prodejně na křižovatce.

BILANCOVÁNÍ 2016

Milan Kňažko rozhovor v Magazínu dnes č.4 z 
26.1.2017
Politika v postkomunistických zemích se bohužel
řeší především emocemi. Což je nesmysl. V 
politice bychom neměli ani milovat, ani 
nenávidět ale racionálně se rozhodovat a 
sledovat, kdo co říká a kdo co udělal. Ale u nás 
to tak není. To mi v politice vadilo. … Nezvykli 
jsme si, že mít jiný politický názor není totéž 
jako být nepřítel. 
Chtěl jsem pojmenovat pravý stav věcí. Stanovit 
diagnózu, navrhnout řešení, ukázat , kdo lže a 

proč. A jak to spolu souvisí. Ale říct to nahlas. 
Srozumitelně.
...Každý politik, stejně jako každý člověk, něco 
říká a pak nějak koná. A tam je a nebo není 
soulad. To je v politice hrozně důležité. Když 
jsou porušeny tyhle základní jednoduché věci, 
nefunguje ani nadstavba. 
Moc může být nástroj … a moc může být jenom 
cíl. A to je obrovský rozdíl.

Uplynulý rok, ač se tvářil jako ten 
předcházející, byl pro SNK 2014 posunem 
vpřed. Podařilo se prosadit jako standard, že o 
věcech lze v Mařenicích mluvit svobodně a 
nehrozí za to následky. Již rok vydává SNK 
2014 časopis se svými i Vašimi názory, 
interpretujeme je na veřejných schůzích. 
Věříme, že se tím daří postupně měnit myšlení 
velké části především starších občanů, kteří 
prožili svůj aktivní život v socialisticko-
komunistické éře. Říká se, že stejnou dobu jakou
trvalo to zlé, potřebujeme zase k nápravě. Proto 
by bylo skvělé, kdyby se k řízení naší obce 
konečně dostali lidé, kteří tak dlouho 
deformovaní strachem nebo arogancí moci 
nebyli a jejichž přerod v demokraticky 
smýšlejícího člověka již dozrál. 

Naše ves je hezká. Daří se ji udržovat v 
přiměřeném pořádku a nedostatky, které řízení 
provozu provázejí, kritizujeme s občasnými 
nebo částečnými úspěchy. Takovým částečným 
úspěchem bylo letošní „vrtání“ vody v 
Mařeničkách. Ač byl náš návrh myšlen jako 
rozvoj této části obce, byl starostkou obce a 
jejími příznivci v zastupitelstvu silou hlasů a 
svěřené moci, přeměněn v pomoc pouze dvěma 
rodinám a původní voda zdarma obecními 
rozvody se jim změnila v dluh á 130 000 Kč. 
Tento způsob řešení – aby to hlavně nebyl nápad
SNK 2014 – deformuje jinak chválihodné 
snažení starostky. Vždy se však objevuje nějaké 
ale, které je marně strkáno pod stůl. Je například
dobře, že léta chátrající bývalá prodejna v Dolní 
Světlé najde nové využití, ale proč starostka 
odmítla byť jen posoudit ekonomiku devíti 
milionové injekce do tohoto domu? Potřebuje v 
něm obec s 350 obyvateli a současnými osmi 
sociálními byty ubytovávat další? Chcete to i 
vy? V obci je jen jedna neustále uzamčená  
kulturní místnost, nemohl by se zde vytvořit 
volně přístupný klub.      1
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Daří se získávat dotace a uzavřené smlouvy již
nejsou bezzubé, vycházející servilně vstříc 
podezdřele známým dodavatelům. Za kritického 
a důsledného dohledu opozice si to již starostka 
nemůže dovolit. Zbývá jen trvat na znění smluv 
a za nedodržení požadovat striktně smluvní 
pokutu. Stále jsme však svědky dodatečného 
navyšování ceny. Je vlastně navyšována jedna 
akce za druhou – oprava kulturního domu, 
oprava mostku v Mařeničkách, oprava silnice k 
Pile a když se ohlédneme více zpět, tak i cesty 
do Čtyřdomí, k Myslivnám, oprava opěrné zdi 
Kalvárie... tyto peníze jsme si mohli ušetřit a 
použít je na podporu dalších společenských akcí 
v obci, především sportovních. Ty nám chybí a 
nic na tom nemění neutuchající aktivita paní 
Doskočilové v Horní Světlé. Potřebujeme něco i
tady dole v centru Mařenic. Zde se daří udržovat
při životě tradiční společenské akce jako 
Mikuláš, Mařenická pouť, dokonce i MDŽ nebo 
třeba Pohádkový les. Měli by sloužit ke 
kontaktům mezi lidmi, k větší soudržnosti. 
Dcera starostky, předsedkyně kulturní komise a 
v neposlední řadě zastupitelka Šolínová je 
hybnou silou těchto akcí. Oceňujeme její úsilí a 
přejeme jí, aby se jí podařilo vymanit se 
stereotypu, který akce začíná provázet a 
dokázala jejich pořádáním více stmelovat staré 
dobré známe s nově příchozími. To je také smysl
pořádání těchto akcí. Pro sportovní aktivity si 
zřejmě bude muset přibrat do kulturní komise 
novou sílu. 

Samostatnou kapitolou, protože je to jedna z 
nejdůležitějších komodit obce, jsou obecní lesy. 
Zasloužili jsme se o vznik nové smlouvy, která 
konečně přináší obci zasloužené peníze. Bohužel
za celý předcházející rok se nám nepodařilo 
přesvědčit starostku, že naše obec nepotřebuje 
tunelovat les. Nepotřebujeme nyní peníze z 
těžby. Potřebujeme, aby tam stromy pěkně stály, 
rostly a čekaly až peníze za ně budeme 
potřebovat a místo nájemce, který jde pouze za 
vidinou zisku potřebujeme slušného správce, 
který bude les udržovat a který pro občany obce 
dodá palivové dřevo a vánoční stromky. 
  
Bohužel, stále stejně špatné bylo v uplynulém roce
informování o chystaných, probíhajících, 
dokončených zakázkách, zveřejňování smluv. 
Starostka je dál přesvědčena, že občané by měli 
vědět co nejméně a podle toho se také chová. 
Nejlépe to bylo vidět v průběhu roku na tvorbě 

tzv. Strategického plánu, který by byl bez naší 
iniciativy schválen, aniž by se mohli občané 
vyjádřit co si v obci do budoucna přejí. Stále si 
nezvykla, že mít jiný politický názor není totéž 
jako být nepřítel. Její často až dětinské chování, 
plné drobných naschválů a podlostí, je směšné a 
snižuje její autoritu starostky. Dochází pak k 
takovým absurditám jako byla instalace sedmi 
zbytečných dopravních značek na 1,5 km cestě do
lesa, jen pro utvrzení vlastní moci, nebo 
požadavek nemluvení s opozičním zastupitelem, 
bojkot kurzu němčiny pod hlavičkou SNK 2014, 
či zneužívání obecního časopisu k osobním 
útokům a pomluvám. Z minulosti si ještě 
pamatujeme její neústupnost způsobenou 
osobním nepřátelstvím při požadavku slevy z 
nájmu Skiareálu a víme jak to dopadlo. Nadhled 
a cit pro demokracii ji prostě stále chybí a přejme
jí i sobě, aby si během následujícího roku tuto 
svou slabou stránku uvědomila. Prospěje to nám 
všem. Slovy pana Kňažka: „Moc může být nástroj 
… a moc může být jenom cíl. A to je obrovský 
rozdíl.“    

…

Interaktivní tabule: usnesení 6c z 30.3.2016  
nesplněno

Smlouva o smlouvě budoucí VRTY v 
Mařeničkách 
neuzavřena

Pitná voda není
od 15.4.2016

Odsouhlasený projekt na dětská hřiště 
neuskutečněn

Oprava podlahy v čekárně v Dolní Světlé
nesplněno

Pronájem pozemku bývalého Skiareálu za 37 513 
Kč ročně, kdy jen za dotace dostane nájemce, 
místo obce, 70 000 Kč.
ZOUFALOST
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